

# 悔改的奉獻

瑪拉基書

3:6-12

施博文 牧師

---

【創14:20】至高的 神把敵人交在你手裏，是應當稱頌的！」  
亞伯蘭就把所得的**拿出十分之一來**，給麥基洗德。

【創28:22】我所立為柱子的石頭也必作 神的殿；凡你所賜給我的，我必**將十分之一獻給你**。」

【Gen14:20】 and blessed be God Most High, who hath delivered thine enemies into thy hand. And he gave him a tenth of all.

【Gen28:22】 then this stone, which I have set up for a pillar, shall be God's house: and of all that thou shalt give me I will surely give the tenth unto thee.

# 十一奉獻

以色列人 23%

基督徒 10%

【Rom12:1】 I beseech you therefore, brethren, by the mercies of God, to present your bodies a living sacrifice, holy, acceptable to God, which is your spiritual service.

【羅12:1】所以，弟兄們，我以神的慈悲勸你們，將身體獻上，當作活祭，是聖潔的，是神所喜悅的；你們如此事奉乃是理所當然的。

## 瑪拉基書 3 章

6 「因我一耶和華是不改變的，所以你們雅各之子沒有滅亡。

7 萬軍之耶和華說：從你們列祖的日子以來，你們常常偏離我的典章而不遵守。現在你們要轉向我，我就轉向你們。你們卻問說：『我們如何才是轉向呢？』

【Mal3:6】 For I, Jehovah, change not; therefore ye, O sons of Jacob, are not consumed.

【Mal3:7】 From the days of your fathers ye have turned aside from mine ordinances, and have not kept them. Return unto me, and I will return unto you, saith Jehovah of hosts. But ye say, Wherein shall we return?

## 瑪拉基書 3 章

8 人豈可奪取神之物呢？你們竟奪取我的供物。你們卻說：『我們在何事上奪取你的供物呢？』就是你們在當納的十分之一和當獻的供物上。

9 因你們通國的人都奪取我的供物，咒詛就臨到你們身上。

【Mal3:8】 Will a man rob God? yet ye rob me. But ye say, Wherein have we robbed thee? In tithes and offerings.

【Mal3:9】 Ye are cursed with the curse; for ye rob me, even this whole nation.

## 瑪拉基書 3 章

10 萬軍之耶和華說：你們要將當納的十分之一全然送入倉庫，使我家有糧，以此試試我，是否為你們敞開天上的窗戶，傾福與你們，甚至無處可容。

11 萬軍之耶和華說：我必為你們斥責蝗蟲，不容牠毀壞你們的土產。你們田間的葡萄樹在未熟之先也不掉果子。

【Mal3:10】 Bring ye the whole tithe into the store-house, that there may be food in my house, and prove me now herewith, saith Jehovah of hosts, if I will not open you the windows of heaven, and pour you out a blessing, that there shall not be room enough to receive it .

【Mal3:11】 And I will rebuke the devourer for your sakes, and he shall not destroy the fruits of your ground; neither shall your vine cast its fruit before the time in the field, saith Jehovah of hosts.

## 瑪拉基書 3 章

12 萬軍之耶和華說：萬國必稱你們為有福的，因你們的地必成為喜樂之地。」

【Mal3:12】 And all nations shall call you happy; for ye shall be a delightsome land, saith Jehovah of hosts.



# 十一奉獻是對神的回應

## 神的要求

【瑪3:10】萬軍之耶和華說：你們要將**當納的十分之一**全然送入倉庫，使我家有糧，。。。

【利27:30】「地上所有的，無論是地上的種子是樹上的果子，**十分之一是耶和華的**，是歸給耶和華為聖的。

【Lev27:30】 And all the tithe of the land, whether of the seed of the land, or of the fruit of the tree, is Jehovah's: it is holy unto Jehovah.

# 十一奉獻是對神的回應

## 神的要求

【林前4:7】使你與人不同的是誰呢？你所有的有哪一個不是領受的呢？若是領受的，為何自誇，彷彿不是領受的呢？

【1Co4:7】 For who maketh thee to differ? and what hast thou that thou didst not receive? but if thou didst receive it, why dost thou glory as if thou hadst not received it?

# 十一奉獻是對神的回應

神的要求

$$\frac{\text{十一奉獻}}{\text{奉獻總額}} = \%$$

# 十一奉獻是對神的回應

## 人的回應

【瑪3:8】人豈可奪取神之物呢？你們竟奪取我的供物。你們卻說：『我們在何事上奪取你的供物呢？』就是你們在當納的十分之一和當獻的供物上。

# 十一奉獻是悔改的行動

咒詛臨到

6 「因我一耶和華是不改變的，所以你們雅各之子沒有滅亡。

7 萬軍之耶和華說：從你們列祖的日子以來，你們常常偏離我的典章而不遵守。現在你們要轉向我，我就轉向你們。你們卻問說：『我們如何才是轉向呢？』

# 十一奉獻是悔改的行動

咒詛臨到

---

9 因你們通國的人都奪取我的供物，**咒詛就臨到你們身上。**

11 萬軍之耶和華說：我必為你們斥責蝗蟲，不容牠毀壞你們的土產。你們田間的葡萄樹在未熟之先也不掉果子。

# 十一奉獻是悔改的行動

## 聖約的教導

【申11:27-28】你們若聽從耶和華—你們 神的誠命，就是我今日所吩咐你們的，就必蒙福。你們若不聽從耶和華—你們 神的誠命，偏離我今日所吩咐你們的道，去事奉你們素來所不認識的別神，就必受禍。

【Deu11:27】 the blessing, if ye shall hearken unto the commandments of Jehovah your God, which I command you this day;

【Deu11:28】 and the curse, if ye shall not hearken unto the commandments of Jehovah your God, but turn aside out of the way which I command you this day, to go after other gods, which ye have not known.

# 十一奉獻是悔改的行動

聖約的教導

9 因你們通國的人都奪取我的供物，咒詛就臨到你們身上。

10 萬軍之耶和華說：你們要將當納的十分之一全然送入倉庫，使我家有糧，以此試試我，是否為你們敞開天上的窗戶，傾福與你們，甚至無處可容。

【Mal3:9】 Ye are cursed with the curse; for ye rob me, even this whole nation.

【Mal3:10】 Bring ye the whole tithe into the store-house, that there may be food in my house, and prove me now herewith, saith Jehovah of hosts, if I will not open you the windows of heaven, and pour you out a blessing, that there shall not be room enough to receive it .



# 十一奉獻是信心的操練

【林後9:9-10】如經上所記：他施捨錢財，調濟貧窮；他的仁義存到永遠。  
**那賜種給撒種的，賜糧給人吃的，必多多加給你們種地的種子，又增添你們仁義的果子；**

## 全然相信

【2Co9:9】 as it is written, He hath scattered abroad, he hath given to the poor; His righteousness abideth for ever.

【2Co9:10】 And he that supplieth seed to the sower and bread for food, shall supply and multiply your seed for sowing, and increase the fruits of your righteousness:

# 十一奉獻是信心的操練

【林後9:9-10】如經上所記：他施捨錢財，調濟貧窮；他的仁義存到永遠。  
那賜種給撒種的，賜糧給人吃的，必多多加給你們種地的種子，又增添你們仁義的果子；

全然相信

從現在起

奉獻不能交換祝福，

只有真實的悔改帶來的奉獻能夠使人蒙福

悔改的奉獻

瑪拉基書

3:6-12

# 真實的悔改

Turn My Life to You



English Translation: SOP

詞、曲：余盈盈 Sarah Yu

主祢已救贖我們 招聚我們

Lord, You have bought me with Your precious blood

為祢爭戰

And renewed my heart

主我們同心尋求 祢的國度

And You invite me to Your kingdom and to

祢的公義

Your righteousness



[ 真實的悔改 1/4 ]